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PROTOKÓŁ NR III/21 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Rudy  

28 września 2021 r. 

 

J. Kaczmarek – Przewodnicząca Osiedla Rudy – powitali władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

C. Ball – Dyrektor WUM – poinformował, że zgodnie z przyjętym regulaminem udzielania 

dotacji celowej z budżetu Gminy Solec Kujawski  na dofinansowanie kosztów wymiany 

źródeł ciepła zasilanych paliwami stałym w ramach zadania ograniczania niskiej emisji w 

Gminie  Solec Kujawski osoby zainteresowane wymianą pieca mogą skorzystać z corocznej 

dotacji z budżetu gminy lub z programu „Czyste Powietrze”.  Przy Urzędzie Miejskim działa 

Gminny Punkt konsultacyjno – informacyjny Programu „Czyste Powietrze”, w którym 

pracownik doradza osobom zainteresowanym programem, pomaga przy wypełnieniu 

wniosków. W związku z dużym zainteresowaniem prosimy o telefoniczne umawianie się na 

spotkanie tel. 52 387 01 54. Punk czynny jest  w każdy wtorek od godz. 11.30 do 16.30 i w 

każdy czwartek od godz. 10.15 do 15.15. Adres punktu ul. Toruńska 8a (Wydział Utrzymania 

Miasta). 

Ponadto Dyrektor przypomniał, że od 1 lipca 2021 r. każdy właściciel/zarządca budynku ma 

obowiązek złożenia deklaracji do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, która ma na 

celu zebranie wszystkich danych dotyczących źródeł ciepła i spalania paliw w budynkach 

mieszkalnych i niemieszkalnych. Każdy budynek, który posiada zainstalowane źródło ciepła 

lub spalania paliw o mocy nominalnej do 1MW należy zgłosić wypełniając odpowiednią 

deklarację. W deklaracji należy uwzględnić rodzaj źródła ciepła które ogrzewa budynek oraz 

źródła energii elektrycznej, które wykorzystywane są w tym samym celu lub na przykład do 

podgrzewania wody. Deklarację można wypełnić elektronicznie przez internet lub papierowo 

i zostawić w Urzędzie. 

W II terminie zebrania uczestniczy ogólnie 6 mieszkańców. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi - zał. 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2  

 

J. Kaczmarek – przestawiła sprawozdanie z działalności Osiedla Rudy za 2020 r. (zał. nr 2)  
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Ad. 3.  

J. Kaczmarek – odczytała Uchwałę Nr 1 zebrania mieszkańców Osiedla Rudy z dnia 

28.09.2021 r. w sprawie wydatkowania podziału środków finansowych przeznaczonych na 

działalność Osiedla w 2020 roku. 

Kto z mieszkańców jest za przyjęciem ww. uchwały ?  

Mieszkańcy jednogłośnie przyjęli uchwałę, która stanowi – zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 4. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego –  przedstawiła informacje na temat 

zrealizowanych inwestycji w 2021 r. oraz tych zaplanowanych na 2022 rok: 

- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca, 

- modernizacja budynku przy Placu Jana Pawła II i utworzeniu w nim Domu Dobrych 

Praktyk, 

- przebudowa i termodernizacja budynku przy ul. Kościuszki 12 (budynek C) na potrzeby     

  MGOPS, 

- przebudowa ulicy Długiej i Krótkiej, 

- rewitalizacja społeczno – gospodarcza Placu Jana Pawła II i ulic przyległych (fontanna, 

zieleń, utworzenie dodatkowych miejsc parkingowych) 

- przeprawa promowa Solec Kujawski – Czarnowo – budowa promu, budowa przyczółków 

wraz z drogą dojazdową łączącą DK80 i DK10. Trwa budowa dróg dojazdowych do przeprawy 

promowej na Wiśle, która ma połączyć Solec Kujawski z Czarnowem. Inwestycja realizowana jest 

przez Urząd Marszałkowski. Umowę intencyjną w sprawie budowy promu wcześniej już 

podpisali przedstawiciele powiatów toruńskiego i bydgoskiego, burmistrz Solca Kujawskiego 

oraz wójt Gminy Zła Wieś Wielka.  Konieczne będzie utworzenie wahadłowej sygnalizacji 

świetlnej oraz tablicy informacyjnej i kursowaniu promu. Kursowanie promu w okresie 

zimowym będzie uzależnione od widoczności oraz stopnia pokrycia rzeki krą.  

- budowa odcinków dróg na Osiedlu Leśnym tj. ul. Prosta – Zbożowa - Łąkowa,  

- termomodernizacja i przebudowa pomieszczeń w przychodni zdrowia „Solmed” przy ul. 

Powstańców 7A, 

- utworzenie w Parku Miejskim Promenady Rodzinnej,  

- budowa oświetlenia na odcinku od Parku Przemysłowego do ul. Orzechowej,  

- przebudowa z rozbudową oświetlenia w ul. Leśnej, 

- wykonanie trzech naturalnych tras rowerowych o różnych stopniach trudności, 
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- powstanie Skateparku na terenach po byłej Nasycalni, 

- rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej Nr 4, zakres prac obejmie dobudowę do 

istniejącej szkoły dwukondygnacyjnego bloku dydaktycznego z zapleczem szatniowo – 

sanitarnym  

 

Mieszkańcy Osiedla Rudy zgłosili wnioski dot. swoje osiedla tj.  

- konieczności zainstalowania sygnalizacji świetlnej na DK 10 w pobliżu zjazdu do Osiedla 

Rudy, 

- braku ścieżki rowerowej do Rud, 

- konieczności naprawy drogi do Rud oraz zakazu wjeżdżania ciężkim sprzętem, który ta 

drogę niszczy. 

 

Na wnioski odp. T. Substyk – Burmistrz oraz C. Ball – Dyrektor WUM. W sprawie 

sygnalizacji świetlnej na DK10 – Dyrektor odp. że było wcześniej wystosowane pismo do 

GDDKiA bez oczekiwanego rezultatu. Gmina wystosuje ponownie pismo do nich, a 

odpowiedź przekażemy Sołtysowi Otorowa – Makowisk i Przewodniczącej Osiedla Rudy.  

W sprawie ścieżki rowerowej do Rud, Pani Burmistrz odpowiedziała, że do 2022 r. powinna 

zostać oddana ul. Łąkowa wraz ze ścieżką rowerową, która ul. Błota połączyłaby z osiedlem 

Rudy. Ul. Błota należałoby wyrównać i utwardzić np. szlaką.  

Dyrektor WUM odpowiedział, że droga prowadząca do Rud należy do Nadleśnictwa, a tylko 

na pewnym jej odcinku do Gminy. 5.10.2021 r. zaplanowano  spotkanie z Nadleśnictwem, na 

którym zostaną poruszone tematy zgłoszone na zebraniu.   

 

 

 Zebranie zakończono o godz. 18.45. 

 

                                                        

 

                                                                                                   

 Przewodnicząca Osiedla Rudy –   

                                                                                                                      Jolanta Kaczmarek  

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska  
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